
Politikerne fik besked: Ingen dårlig 
dyrevelfærd med Bovaer 
Den værste ulempe ved Bovaer tegner til at være prisen. 

27. mar I 10:39 I Skrevet af Frederik Thalbitzer 

Privatliv - Vilkår 



Nicolaj Ingemann Nielsen fremførte også for Folketingets Miljø- og fødevareudvalg, at det er centralt, at man får etableret en metode til at måle 3-nop, aktivstoffet i Bovaer, i 

foder for at sikre den korrekte dosering, som er helt central. 

Det er forsvarligt at bruge Bovaer til malkekøer i Danmark. Erfaringerne fra afprøvningen af Bovaer hos 13 landmænd viser, at der ikke er 

ændringer i de 8.000 køers foderoptagelse, sundhed, celletal eller mælkeydelse. Dyrevelfærdsmæssige forringelser er der heller ingen tegn på 

i afprøvningen, som Seges Innovation har lavet i samarbejde med Arla. 



Disse konklusioner kunne chefkonsulent Nicolaj Ingemann Nielsen, Seges Innovation, fremlægge for Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg, 

efter at klimamidlet har været gennem afprøvning ude hos danske landmænd. Udvalget havde inviteret ham til Christiansborg for at 

fremlægge resultaterne som kvæg- og klimaekspert og med særlig interesse for eventuel påvirkning af dyrevelfærd. 

KLIMAMIDDEL 

Bovaer er af stor interesse både for politikere og landmænd, idet, Bovaer i kvægfoderet kan reducere køernes udledning af metan med 33-35 

procent ifølge afprøvningen. 

I efteråret var der lidt debat om, at man ikke havde undersøgt, om Bovaer påvirker køernes dyrevelfærd. Det har selvfølgelig vakt interesse. 

- I vores undersøgelser er der ingen tegn på, at dyrevelfærden bliver forringet. Hvis der var noget galt, skulle forsøgsværterne nok have ringet

og fortalt om det, for ingen ønsker at afprøve noget, der skader dyrene eller går ud over produktionsresultaterne, siger Nicolaj Ingemann. 

I forsøg med meget høje doser af Bovaer, har man set en lavere foderoptagelse, men man har ikke anvendt så høje doser i praksis. 

Fik du læst? Se flere > 


